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Via deze weg dienen wij, de landbouwraad van Kasterlee bezwaar in tegen het voorstel tot 

programmatische aanpak stikstof. De landbouwraad is een officiële adviesraad van de gemeente 

Kasterlee en vertegenwoordigt alle vormen van landbouw in de gemeente.  

Hieronder worden de bezwarende elementen die de landbouwraad Kasterlee wil inbrengen in het 

openbaar onderzoek.  

1. Vooraleerst benadrukt de landbouwraad het landelijke karakter van de gemeente. De 

gemeente Kasterlee herbergt zeer veel en mooie open ruimtegebieden waarin landbouw en 

natuur mekaar ontmoeten. De landbouwraad betreurt de polarisatie tussen de twee 

sectoren en vraagt om een constructieve aanpak om het probleem op te lossen.  

2. In de bijhorende documenten van het openbaar onderzoek stellen we vast dat er in de 

gemeente Kasterlee één rood bedrijf en één of twee donkeroranje bedrijven zijn gehuisvest. 

Hierover hebben wij de volgende bezwarende elementen: 

a. De landbouwraad vraagt om de betrokken bedrijven snel en correct te informeren 

over hun situatie. De bedrijven moeten weten waar ze aan toe zijn en hebben 

hiervoor voldoende tijd nodig.  

b. De landbouwraad stelt vast dat de rode bedrijven niet meer de tijd krijgen om hun 

vergunning uit te doen, maar vervroegd hun activiteiten moeten stopzetten. Dit wil 

zeggen dat de bedrijven nog drie jaar hebben om hun bedrijfsactiviteiten verder te 

zetten en een oplossing te zoeken. Dit is onhaalbaar. De landbouwraad vraagt 

daarom om de termijn terug aan te passen naar de einddatum van de vergunning.  

c. Het is niet duidelijk welke gegevens achter de berekening van de piekbelasters zitten. 

De landbouwraad vraagt daarom om een duidelijke ecologische onderbouwing 

waarom deze bedrijven wegmoeten én om een socio-economische impactanalyse 

die verantwoordt dat het haalbaar is om deze bedrijven te sluiten.  

d. De landbouwraad hekelt het gebrek aan duidelijke garanties in het nieuwe 

stikstofkader. Vandaag worden er 41 piekbelasters uitgefaseerd om tegen 2030 

minder emissies te genereren, maar wat als men niet slaagt in dit opzet? Wat als we 

tegen 2030 nog steeds met te veel emissies te kampen hebben? Komen dan de 

blijvers, die tegen dan weer nieuwe investeringen hebben gedaan, niet in gevaar. De 

landbouwraad Kasterlee vraagt om de resterende bedrijven een duurzame toekomst 

te geven.  

3. De landbouwraad maakte volgende bezwarende elementen voor inzake de sectorgerichte 

maatregelen: 

a. De landbouwraad vraagt met aandrang om werk te maken van het oprichten van het 

erkenningscomité voor PAS-maatregelen. Sommige sectoren hebben een beperkte 

PAS-lijst. Om een keuze te maken op maat van uw bedrijf moeten er meer 

mogelijkheden zijn. 

b. De landbouwraad is niet akkoord met de sectorevaluatie in 2025 met mogelijke 

dreiging om te snoeien in de actieve NER’s. Een NER is een verworven goed waar het 

eigendomsrecht op van toepassing is. Daarintegen is 2025 voor sommige sectoren te 

vroeg om conclusies te nemen.  



c. De landbouwraad vraagt om rekening te houden met de bedrijven die tussen dit en 

2030 om einde loopbaan of andere redenen vrijwillig zullen stoppen. De 

landbouwraad verwacht dat als deze emissiereductie mee in rekening zal worden 

gebracht, we al een groot deel op de goede weg zullen zijn.  

4. De landbouwraad stelt vast dat de drempel voor vergunningsaanvragen met uitbreiding van 

emissies gedaald is van 5% naar 0,025%. Hierover heeft de landbouwraad de volgende 

bezwarende elementen: 

a. De landbouwraad stelt vast dat Kasterlee goed bedeeld is qua SBZ-gebieden en is 

zich bewust van de nodige impact op de landbouw. Het vermoeden (na een korte 

rondvraag) heerst dat er in Kasterlee nagenoeg geen professionele 

landbouwbedrijven zijn met een impactscore onder de 0,025%. Dit zorgt ervoor dat 

de blijvers niet kunnen groeien om te antwoorden op de stijgende vraag of moeilijker 

kunnen investeren in nieuwe technieken. De landbouwraad vraagt om het systeem 

van te lage drempel voor vergunning met stijging van emissies te herzien zodat de 

blijvers in onze gemeente nog toekomst krijgen.  

b. De landbouwraad vraagt om een overzicht te krijgen van de berekende impactscores 

van alle bedrijven op het grondgebied met een onderscheid tussen professionele en 

hobbymatige landbouwers om een beeld te krijgen op de kansen voor de blijvende 

landbouwers.  

5. De landbouwraad is bezorgd om het vervallen van de ontheffing op nulbemesting en brengt 

daarom volgende bezwarende elementen aan inzake nulbemesting: 

a. De landbouwraad vraagt om een zicht te krijgen hoeveel gronden binnen de 

gemeentegrenzen hun ontheffing van nulbemesting zullen verliezen.  

b. De landbouwraad stelt het nut van deze maatregel in vraag en vraagt om deze 

maatregelen te laten vallen. We vragen ecologische onderbouwing waarom deze 

maatregel moet worden stopgezet.  

 

We danken u voor het lezen van ons bezwaar. We hopen dat u rekening zal houden met onze 

bezwarende elementen en dat u zal inzien dat onze landbouwers zeer zwaar getroffen worden. Een 

mildering van deze maatregelen zal er voor zorgen dat de lokale economie in onze gemeente minder 

getroffen wordt.  

 

Met vriendelijke groeten, 

 

Namens de landbouwraad, 

 

 

Niels Witvrouwen 

Voorzitter landbouwraad Kasterlee 

 


